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Geachte heer Visser, 

 

Met belangstelling heb ik kennisgenomen van uw conceptrapport bij het 

jaarverslag 2021 van de Staten-Generaal, hoofdstuk IIA van de rijksbegroting. 

Hierbij ontvangt u mijn bestuurlijke reactie, mede namens de Eerste Kamer en de 

Tweede Kamer der Staten-Generaal. 

 

Eerste Kamer 

De Eerste Kamer is blij met de zichtbare verbeteringen van de bedrijfsvoering, en 

kan zich vinden in de onvolkomenheid van het kunstbeheer. De Eerste Kamer 

neemt de aanbevelingen uit het rapport van harte over. Hieronder wordt dit 

verder uiteengezet. 

 

Onvolkomenheid Informatiebeveiliging 

De Eerste Kamer wil voldoen aan de Baseline Informatiebeveiliging Overheid 

(BIO), ook al is zij daar niet toe verplicht. De informatiebeveiliging van de Eerste 

Kamer wordt planmatig verbeterd, hetgeen de komende jaren wordt voortgezet. 

Uw aanbevelingen om jaarlijks een informatiebeveiligingsbeeld op te stellen, een 

inschatting te maken van de informatiebeveiligingsrisico’s voor alle kritieke 

systemen en het incidentmanagementproces uit te werken zijn in de 

verbeterplannen opgenomen. 

 

Onvolkomenheid Kunstbeheer 

Van de Eerste Kamer heb ik begrepen dat zij zich herkennen in het beeld dat de 

administratieve kant van het kunstbeheer onvoldoende op orde is. In 2021 is er 

veel tijd en energie gestoken in het veilig en ordentelijk overbrengen van de 

kunst bij de verhuizing van het Binnenhof naar de huidige tijdelijke huisvesting. 

Daarbij is onvoldoende aandacht geweest voor het gestructureerd inrichten van 

het kunstbeheer. De Eerste Kamer volgt uw aanbevelingen op door maatregelen 

te nemen om te voldoen aan de normen zoals gesteld in de ‘Regeling 

materieelbeheer roerende zaken’ van het Rijk, waar het kunstbeheer aan moet 

voldoen. Momenteel wordt de laatste hand gelegd aan het kunstbeheerplan en 

wordt een inventarisatie van de kunst voorbereid. 
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Opgeloste onvolkomenheid Financieel beheer 

U heeft geconstateerd dat de onvolkomenheid van de Eerste Kamer op het gebied 

van financieel beheer is weggewerkt. De Eerste Kamer wil continu verbeteren, 

daarom werkt de Eerste Kamer in 2022 aan bewustwording bij medewerkers voor 

het financieel beheer dat wordt gevoerd. Voorbeelden hiervan zijn 

(overdraagbare) dossiervorming en de inrichting van de interne controle. 

 

Tweede Kamer 

De Tweede Kamer heeft aangegeven zich te herkennen in de door u genoemde 

aandachtspunten gericht op het kunstbeheer, de informatiebeveiliging en de 

General IT Controls (GITC). 

 

Onvolkomenheid Financieel beheer 

Van de Tweede Kamer heb ik begrepen dat zij de onvolkomenheid voor het 

financieel beheer onderkent. Gedurende het jaar heeft de Tweede Kamer zelf 

vastgesteld dat in voorgaande jaren de wijze van vastleggen van een aantal 

verplichtingen en voorschotten niet in lijn was met de comptabele wet- en 

regelgeving. De Tweede Kamer heeft zelf correcties uitgevoerd en 

organisatorische maatregelen in gang gezet om het financieel beheer te 

verbeteren, waaronder het invoeren van extra controles. De Tweede Kamer volgt 

uw aanbevelingen op. 

 

Aandachtspunt Kunstbeheer 

De Tweede Kamer heeft op basis van een eigen risicoanalyse een interne audit 

uitgevoerd. Aan de hand van deze audit heeft de Tweede Kamer zelf vastgesteld 

dat het kunstbeheer op onderdelen niet op orde was en zijn gepaste maatregelen 

genomen ten aanzien van functiescheiding en inventarisatie. Deze maatregelen 

zijn verankerd in een herziene beschrijving administratieve organisatie 

Kunstbeheer. In 2022 wordt een inventarisatie uitgevoerd, waarbij rekening wordt 

gehouden met uw aanbevelingen. 
 

Aandachtspunt Informatiebeveiliging 

De Tweede Kamer hecht grote waarde aan informatiebeveiliging en de algemene 

IT-beheersmaatregelen. Daarom wordt hier permanent in geïnvesteerd. Van de 

Tweede Kamer heb ik begrepen dat zij met tevredenheid constateren dat u 

vaststelt dat hun informatiebeveiliging op onderdelen voorloopt ten opzichte van 

andere organisaties binnen de overheid. De Tweede Kamer heeft aangegeven te 

verwachten dat in 2022 de risicoanalyse gericht op de kernsystemen kan worden 

afgerond.  
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Aandachtspunt IT-beheer financieel systeem 

Ik heb van de Tweede Kamer begrepen dat zij onderkent dat een aantal 

beheersmaatregelen (GITC) gericht op het financiële systeem nog niet meetbaar 

effectief is. In 2022 besteedt de Tweede Kamer extra aandacht aan het aantonen 

van de effectiviteit van de bestaande beheersmaatregelen. Daarnaast onderbouwt 

de Tweede Kamer duidelijker waarom bepaalde beheersmaatregelen niet nodig 

zijn, gelet op de restrisico’s. Hierbij wordt rekening gehouden met uw 

aanbevelingen. 

 

Hoogachtend, 

 

De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 

 

 

 

 

 

Hanke Bruins Slot  


